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INTERPELACJA 
Dotyczy: funkcjonowania klimatyzacji w pojazdach MPK Łódź 

 Szanowna Pani Prezydent, 

Termiczne lato w tym roku przyszło wyjątkowo szybko. Wysokie temperatury na zewnątrz powodują 
szczególny dyskomfort pośród pasażerów łódzkiego transportu zbiorowego. Jest dopiero czerwiec, a już  
w chwili obecnej mieszkańcy skarżą się na funkcjonowanie klimatyzacji – szczególnie w autobusach. 
Klimatyzacja nagminnie albo jest wyłączona, albo co gorsza dmucha ciepłym powietrzem. Z moich informacji 
wynika, że według umowy powierzenia klimatyzacja ma być włączona cały czas i dostosowywać temperaturę 
do zadanego poziomu. Z obserwacji mieszkańców, którzy zgłaszali mi problem wynika, że w ok. 50% pojazdów 
wyposażonych w klimatyzację nie działa ona wcale, albo jest włączona, ale niesprawna, co najczęściej się to 
objawia dmuchaniem ciepłym powietrzem z nawiewów (czego przyczyną może być uszkodzony któryś  
z podzespołów klimatyzacji jak kompresor, skraplacz czy termostat lub po prostu brak czynnika chłodzącego). 
Ewentualnie niektórzy kierowcy wyłączają klimatyzację umyślnie, czego nie mają prawa robić. 

Niniejszym, proszę o informację na każde z poniższych pytań: 

• Jakie działania Miasto podejmie, by zmienić wyżej opisany stan rzeczy? 
• Jakie dokładnie zapisy obowiązują przewoźnika w przedmiocie klimatyzacji wg umowy powierzenia? 

Proszę o przytoczenie konkretnych fragmentów umowy.   
• Ile kontroli funkcjonowania klimatyzacji przeprowadzono w latach 2022-2024 i ile kar na przewoźnika 

nałożono?  

Co więcej, proszę o szczególną troskę w temacie klimatyzacji w pojazdach MPK, gdyż przy obecnym stanie 
komunikacji miejskiej powinniśmy szczególnie dbać o komfort pasażerów, którzy zostali przy usługach 
miejskiego przewoźnika i nie przesiedli się na inny środek transportu.  

 Z wyrazami szacunku, 
       Kosma Nykiel 




